
PROTOKÓŁ Nr III/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 29 grudnia 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy - wszyscy obecny

b)  Wójt Gminy - Iwona Warkocka
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Sekretarz Gminy                                           - Iwona Wójcik
e) Radca Prawny - Artur Madeła

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Gminy VII kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
rok 2015” oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015”, 
b)  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  udzielania  pomocy
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy
Dębnica Kaszubska”,
c) zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

3. Interpelacje radnych. 
4. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
5. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
6. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:

1a/
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paczesny dokonał otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz. 14.10 w sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitał Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  przebieg  sesji

zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Przewodniczący  rady  Piotr  Paczesny  poprosił  o  przyjęcie  na  dzisiejszej  sesji
następujących  projektów  uchwał:  w  pkt.  2d  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr
II/4/2014  Rady Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia  10.12.2014  r.  w  sprawie  powołania
Komisji Kultury i Oświaty oraz w pkt. 2f uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/5/2014
Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  10.12.2014  r.  w  sprawie  powołania  Komisji
Infrastruktury i Budżetu.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W  wyniku  głosowania  proponowane  projekty  uchwał  zostały  przyjęte  jednogłośnie  do
porządku obrad /15 za,0 przeciw, 0 wstrzymujących/.
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Przewodniczący Rady Piotr  Paczesny zarządził  głosowanie  nad  porządkiem obrad  po
przyjętych zmianach.
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 15 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących.  
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/

Do   protokołu  z  sesji  Rady Gminy  nr   I/2014 z dnia  1  grudnia  2014 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Do   protokołu z sesji  Rady Gminy  nr  II/2014 z dnia 8 grudnia  2014 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Ad 2

a)
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny   poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  

Krzysztofa Badowskiego o odczytanie projektu uchwały w sprawie  „Gminnego Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  rok  2015”  oraz  „Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015”.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały. /załącznik Nr 1
do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie  Komisje  Rady w dniu  dzisiejszym i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr III/8/2014 i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

b)

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny   poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  
Krzysztofa  Badowskiego  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  
w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały. /załącznik Nr 2
do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie  Komisje  Rady w dniu  dzisiejszym i  uzyskał  pozytywną
opinię.
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Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr III/9/2014 i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

c)

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny   poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  
Krzysztofa  Badowskiego  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie
gminy na 2014 rok.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały. /załącznik Nr 3
do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie  Komisje  Rady w dniu  dzisiejszym i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr III/10/2014 i stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

d)

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny   poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  
Krzysztofa  Badowskiego  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  
nr II/4/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 10.12.2014 r. w sprawie powołania
Komisji Kultury i Oświaty.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały. /załącznik Nr 4
do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie  Komisje  Rady w dniu  dzisiejszym i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr III/11/2014 i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

3



e)

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny   poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  
Krzysztofa  Badowskiego  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  
nr II/5/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 10.12.2014 r. w sprawie powołania
Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały. /załącznik Nr 5
do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie  Komisje  Rady w dniu  dzisiejszym i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr III/11/2014 i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Ad 3

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poprosił Radnych o składanie interpelacji.

Radny Piotr Paczesny prosi o:

1. Zobowiązanie wykonawcy III etapu zadania, pn. Budowa sieci wodno – kanalizacyjnej
na  terenie  gminy  Dębnica  Kaszubska  do  doprowadzenia  stanu  technicznego  dróg  
i  chodników  w  miejscowościach  gdzie  było  realizowane  zadanie  do  stanu  przed
rozpoczęciem  tego zadania.
2.  Prosi  o  informację,  czy  w  urzędzie  jest  zarejestrowana   działalność  na  utylizację
odpadów w miejscowości Łabiszewo i czy na taką działalność wydano zezwolenie?  W tej
miejscowości  zlokalizowane jest  składowisko plastików. Z obserwacji  wynika,  że wśród
tych odpadów są pojemniki po różnego rodzaju olejach. Chce wiedzieć, czy to wysypisko
jest pod kontrolą, gdyż nie chce, by w przyszłości gmina miała problem z tymi odpadami.
3.  Prosi  o  informacje  dotyczące fermy tuczu trzody chlewnej  w Skarszewie  Górnym.  
Wie,  że  w  sprawach  nadzoru  podlega  ona  pod  Inspektorat  Ochrony  Środowiska.  
Na  terenie  tej  fermy  wiele  zrobiono  pod  względem  poprawy  ochrony  środowiska.  
Do wykonania pozostało jedynie przykrycie zbiorników. Przykrycie zbiornika na gnojowicę
wynika z ustawy o ochronie środowiska. Z informacji jakie posiada, wie, że to zadanie
miało być wykonane do 15.06.2014 r. Właściciel fermy złożył odwołanie od tej decyzji  
i zbiorniki nadal nie są przykryte. Uważa, że właściciel w celu ograniczenia fetoru powinien
stosować mikroorganizmy. Te mikroorganizmy powinny być dodawane do pasz, stosowane
przy spryskiwaniu pomieszczeń i wprowadzane do zbiorników na gnojowice. Uważa także,
że powinien być opracowany regulamin dotyczący stosowania nawozów naturalnych na
polach. Nieprzestrzeganie powinno być karane.
Radna B. Sikora uważa, że Gmina nie ma podstawy do wydania takiego regulaminu.
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Radny Marian Batóg prosi o rozpoznanie tematu związanego z budową drogi powiatowej
w Gałęzowie. Droga była budowana w 2013 roku. Przy drodze, po jednej stronie nie ma
krawężników. Wykończenie wykonano z miału ceglanego. Uważa, że w ramach gwarancji
powinno się domagać od wykonawcy położenia krawężników na całym odcinku zgodnie ze
sztuką  budowlaną.   Problemem  jest  także  lokalizacja  studzienek  zbierających  wody
opadowe. Te studzienki są zlokalizowane nie w tych miejscach gdzie powinny być. Uważa,
że ten temat także należy wyjaśnić.
Prosi  także  o  udzielenie  informacji,  jakie  zostaną  podjęte  kroki  w  celu  rozwiązania
problemu kanalizacji w Jaworach?
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  to  nie  jest  interpelacja.  Zapoznał  radnych  z  definicją
interpelacji  i  zapytań  zawartą  w  statucie  gminy.  Prosi  by  radca  prawny  lub  sekretarz
dokładnie wyjaśnili pojęcie interpelacji.
Radca prawny uważa, że są to interpelacje, gdyż przedstawiono stan faktyczny i oczekuje
się informacji, co z tym zrobić.
Przewodniczący Rady P.  Paczesny także ma  zdanie,  że  są  to  interpelacje,  gdyż  nie
dotyczą pojedynczych osób.
Radca prawny zwraca uwagę, że temat związany z rozwiązaniem problemu kanalizacji  
w Jaworach można potraktować jako zapytanie.

Radny Marcin Olech prosi o informację, czy w Urzędzie Gminy zostanie powołana komisja
lub  zatrudniona  osoba  (inspektor),  jako  organ  doradczy  przy  odbiorach  prac
inwestycyjnych.  Uważa,  że  jest  taka  potrzeba,  gdyż  coraz  częściej  występują  takie
sytuacje, że nie ma do kogo zgłaszać stwierdzonych usterek, czy zaniedbań z uwagi na
fakt, że firmy „znikają”.

Radna  Irena  Kiernicka  prosi  o  rozpatrzenie  możliwości  przejęcia  –  odkupienia   od
właściciela ziemi w okolicy Grabina, drogi brukowej, która jest drogą dojazdową do szosy.
Droga została sprzedana przez ANR wraz z ziemią. 

Radny Witold Leśniewski prosi o:
1.   informację  o  stanie  instalacji  kanalizacyjnej  na  ulicach  Zjednoczenia  i  Zajęcza  
w Dębnicy Kaszubskiej. Od 2 – 3 lat w niektórych okresach w łazienkach wybija fetor.  
Nie jest to zjawisko występujące cały czas. Sądzi, ze źle wykonano odpowietrzenie przy
przepompowniach.
2. Sprawdzenie działania instalacji odprowadzającej wody opadowe przy zjeździe z ulicy
Zjednoczenia na Kościelną w Dębnicy Kaszubskiej i pętli autobusowej zlokalizowanej przy
ulicy żajęczej. W czasie opadów tworzą się tam „bajora”. Takich miejsc na terenie Dębnicy
jest więcej.

Radny Roman Cech prosi o:
1.  udrożnienie  studzienek  odprowadzających  wody  opadowe  na  ulicy  Skarszewskiej.  
Tam także nie działa system odwodnieniowy.
2. podjęcie działań w celu założenia oświetlenia zewnętrznego na parkingu przy Szkole
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej  od strony Posterunku Policji.  Tam zatrzymują się
autobusy, które dowożą dzieci. Rodzice obawiają się o bezpieczeństwo dzieci.

Ad 4 – 5

 Przewodniczący Rady  Piotr Paczesny poprosił o składanie wniosków i zapytań.
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Radny Marian Batóg prosi o informację w następujących tematach:
1.  Jakie  podjęto  kroki  i  działania  w  sprawie  skanalizowania  miejscowości  Jawory?  
Jak planuje się rozwiązać problem budowy kanalizacji dla tej miejscowości?
2. Kiedy zostanie zamontowane oświetlenie drogowe w Jaworach na odcinku od stawów
rybnych  w  stronę  „za  Odrę”?  Prosi  także  o  dodatkowe  punktu  oświetleniowe  
do miejscowości Gałęzów.
3.  Prosi  o  podjęcie  kroków  w  celu  uprzątnięcia  w  środku  wsi  Gałęzów  „składnicy
odpadów”.  Jest  tam  zgromadzony  gruz  porozbiórkowy  oraz  ustawione  pojemniki  
na  odpady  wiejskie.  Prosi  o  wywiezienie  gruzu,  postawienie  osłony  na  kosze  oraz
uporządkowanie terenu celem poprawy estetyki miejscowości.
Wójt  Gminy poinformowała,  że  w  sprawie  rozwiązania  tematu  kanalizacji  dla  bloków  
w Jaworach prowadzone są rozmowy z ANR. Na dzień dzisiejszy nie ma w tej sprawie
odpowiedzi.  Nie  analizowano  jeszcze  kompleksowo  tematu  możliwości  kanalizacji
miejscowości, w których nie ma instalacji  zbiorczej oraz budowy dodatkowych punktów
świetlnych w poszczególnych miejscowościach gminy.
Skarbnik  poinformował,  że  miejscowość  Jawory  zgodnie  z  planami  miała  być
skanalizowana  w  II  etapie  trwania  tej  inwestycji.  W  trakcie  prac  przygotowawczych
zlokalizowano tak grobowce – kurhany, które stały się przeszkodą w realizacji zadania  
i dlatego należało tę miejscowość wyłączyć z tej inwestycji.
Planowano  tę  miejscowość  wkomponować  w  budowę  oczyszczalni  w  systemie
oczyszczalni przydomowych. Te inwestycje będą realizowane przy współudziale środków
zewnętrznych – Wojewódzkiego Banku Ochrony Środowiska.
Radny M. Batóg zauważył, że w skanalizowanych miejscowościach w ramach trwającej
inwestycji przyłączani mieszkańcy ponosili opłaty od 200 do 500 zł za przyłącze lub nie
ponosili ich wcale, a w przypadku oczyszczalni przydomowych ten koszt może wynieść  
5 tys zł na rodzinę. Jak to się ma do równego traktowania mieszkańców?   
Skarbnik poinformował, że do systemu przydomowych oczyszczalni ścieków planowano
wkomponować takie miejscowości jak: Mielno, Gogolewko, Jawory, Maleniec. To zadanie
miałoby  być  zgłoszone  jako  jeden  projekt  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony
Środowiska  przy  montażu  finansowym:  1/3  środków z  Funduszu,  1/3  –  urzędu  i  1/3
mieszkaniec.  Istnieje także możliwość wyłożenia przez Gminę 1/3 wkładu za mieszkańca
a mieszkaniec w ratach zwracałby tę kwotę do Gminy. Miał to być program kilkuletni po
zakończeniu III etapu inwestycji kanalizacyjnych na terenie gminy.
Radny M. Batóg uważa, że koszt takiej inwestycji będzie za wysoki dla mieszkańca.  
Skarbnik uważa, że na tym etapie za wcześnie mówić o kosztach.
Radny K. Badowski także uważa, że nie należy jeszcze mówić o kosztach. Zwraca także
uwagę na fakt, że mieszkańcy, którzy będą objęci takim systemem oczyszczania ścieków
nie będą ponosić kosztów związanych z odprowadzaniem ścieków i, że ta inwestycja im
się zwróci. 

Radna  Renata  Rejkowicz  prosi  o  informacje  dotyczące  planowanego  sposobu
zagospodarowania  obiektu  po  byłej  sali  gimnastycznej  oraz  kotłowni  popegeerowskiej.
Kotłownia jest w bardzo złym stanie technicznym. Dzieci, mimo zakazów rodziców, bardzo
często tam się bawią  a to zagraża ich bezpieczeństwu.

Urszula Rączka – Sołtys sołectwa Motarzyno prosi o;
1.  Informację,  kto  ma  budynek  byłej  sali  sportowej  w  zarządzie?  Budynek  jest  źle
zabezpieczony, panuje tam straszny bałagan.
2. poprawę stanu drogi wewnętrznej w miejscowości Niemczewo od „brukówki” w stronę
wsi. Przez cały okres zalega tam błoto i stoi woda. Drogę trzeba utwardzić.
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3. większą ilość punktów świetlnych na terenie całego sołectwa. W skład sołectwa wchodzi
7 miejscowości.
4.  informację,  czy  w  2015  roku  będą  zatrudniani  pracownicy  w  ramach  prac
refundowanych (interwencyjni, publiczni, społeczno – użyteczni).
5. tablice informacyjne  w sołectwach. Tablice, z których obecnie się korzysta są bardzo
stare i w bardzo złym stanie technicznym. Uważa, że jest konieczność zakupu nowych
tablic informacyjnych.

Radna Bożena Sikora prosi,  by uchwały budżetowe były dostarczane radnym na 7 dni
przed sesją, tak jak to wynika ze statutu. Zwróciła się także z zapytaniem, czy ustalenia ze
spotkania  wspólnego  wszystkich  komisji  dotyczące  prac  przy  tworzeniu  programu
przeciwdziałania problemom alkoholowym na 2016 będą aktualne, czy ten zapis należy
powtórzyć w protokole z sesji?
Prosi  także  o  rozważenie  możliwości  wykorzystywania  projektora  przy  prezentowaniu
uchwał podczas sesji Rady Gminy.
Odnośnie  problemu  związanego  z  postawieniem  nowych  tablic  informacyjnych  
w sołectwach to uważa, że to nie jest problem rady. Jej zdaniem tym tematem powinna
zająć się pani Wójt, gdyż to leży w jej kwestii. 

Radna Wioletta Masłyk potwierdziła informacje dotyczące stanu tablic informacyjnych. 
Prosi także o:
1. Dowiezienie piachu na akcję zima,
2. punkt świetlny w Brzezińcu,
3.  uporządkowanie  terenu po pracach przy budowie  instalacji  wodno -  kanalizacyjnej  
w  Starnicach,  Borzęcinie  i  innych  miejscowościach,  gdzie  te  prace  były  wykonywane.
Występują miejsca gdzie nie można przejść, przejechać,
4. Wyjaśnienie tematu budowy sceny w Borzęcinie. Sołectwo przekazało na ten cel 5 tys.
zł. Faktura jest wystawiona na 3.900 zł. Czy sołectwo ma jeszcze do dyspozycji środki  
w wysokości 1.100 zł?
Skarbnik poinformował, że nic nie wie o 5 tys. środków sołeckich na budowę tej sceny.
Radna W. Masłyk zwróciła uwagę, że była podpisana umowa z p. …... na wykonawstwo
za kwotę 3.900 zł.
Przewodniczący rady P. Paczesny uważa, że tego tematu nie wyjaśni się na sesji. Uważa,
że należy go omówić po sesji z zainteresowanymi stronami.
Wójt  poinformowała,  że w obecnej  chwili  może udzielić  odpowiedzi  tylko na zapytanie
dotyczące dostarczania piachu na cele akcji zima. Poinformowała, że piach dostarczany
jest do sołectw, w których sołtysi wcześniej wskazali taką potrzebę. Jest to spowodowane
kosztami. Gmina musi zakupować piach na ten cel. Takie zapotrzebowanie zgłosili sołtysi
4 sołectw i tam zostanie dostarczony.   

Radna Monika Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem, czy gmina ma już akt własności
na ziemię w Podolu Małym, na której stoi szatnia? 

Radny  Paweł  Pałubicki  prosi  o  podjęcie  skutecznych  działań  w  celu  przymuszenia
właściciela domu  Kotowo 20 ( p........., zam. Słupsk) do zabezpieczenia tego domu przed
zawaleniem. Budynek jest  w bardzo złym stanie technicznym.  Wali  się  dach.  Zagraża
bezpieczeństwu.
Prosi także, by dostarczany piach do celów akcji zima mieszać z solą. Odnośnie poprawy
stanu drogi wewnętrznej w miejscowości Niemczewo uważa, że można tam wykorzystać
kruszywo, które jest zgromadzone w Budowie. Prosi także o przyczepę takiego kruszywa
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na  drogę  w  Kotowie.  Ponadto  poinformował,  że  ma  na  swoim  terenie  materiał  do
skruszenia, który także można by wykorzystywać do poprawy stanu naszych dróg. Zwraca
się z pytaniem, czy Gmina jest zainteresowana skruszeniem tego materiału i przejęciem?
Zwraca także uwagę, że Komisja Rewizyjna zgodnie ze statutem do 30 grudnia każdego
roku powinna przedstawić plan pracy na rok następny. W porządku obrad nie ma takiego
punktu.
Wójt  poinformowała,  że  nie  udzieli  odpowiedzi  na  żadne  pytanie,  gdyż  nie  zna
zgłoszonych spraw. Odpowiedzi zostaną udzielone w formie pisemnej.
Radny M. Olech poinformował, że z uwagi na krótki okres od daty wyborów radnych VII
kadencji  i  innymi  pracami  organizacyjnymi  związanymi  z  rozpoczęciem  prac  rady  tej
kadencji taki plan zostanie przedstawiony radzie na sesji w miesiącu styczniu 2015 roku.  

Radny Roman Cech prosi o rozważenie możliwości budowy parkingu dla uczniów  przy
części „B” gimnazjum – obiekty, z których korzysta szkoła podstawowa.

Zbigniew Rosiak – Sołtys sołectwa Jawory prosi o:
1. podjęcie działań w celu wymiany zasuw przy sieci wodociągowej. We wsi jest położony
nowy  wodociąg.  Zasuwy  nie  działają.  Sprawdzali,  zamiast  oryginalnych  zasuw  użyto
gwoździ.  Temat zgłaszano do p. Knittra. Pozostał bez odzewu.
2. wyjaśnienie tematu związanego z zakupem opału do ich świetlicy wiejskiej.  Zwrócił się
do GOK-u o zakup opału i otrzymał odpowiedź, że mają sami sobie zakupować w ramach
przyznanych  15  zł  na  mieszkańca  miejscowości,  gdzie  nie  funkcjonują  świetlice.  
Taka sama sytuacja jest ze środkami chemicznymi do utrzymania czystości.

Radny  Marian  Batóg  prosi  o  wyjaśnienie  sprawy  związanej  z  zapłatą  za  wywóz
nieczystości beczką. ZGK ma dużą beczkę, która opróżnia szamba w 2 – 3 rodzinach za
jednym kursem. Każda z tych rodzin ponosi taki sam koszt. Uważa, że koszt powinien być
rozłożony wg wypompowanych metrów nieczystości z szamba. 

Pani Alina Wichrowska – mieszkanka Dębnicy Kaszubskiej prosi o załatanie dużej dziury
w drodze na ulicy Kowalskiej oraz rozwiązania problemu zbierającej się wody na ulicach
Bursztynowej i Polnej.  

Pan Grzegorz Grabowski – radny Rady Powiatu, stwierdził po wysłuchaniu toczącej się
dyskusji, że tę radę czeka w 2015 roku bardzo dużo pracy. W związku z Nowym Rokiem
życzył  radnym  i  obecnym  na  sali  dużo  zdrowia.  Poinformował,  że  Gmina  Dębnica
Kaszubska ma w Radzie Powiatu 2 radnych chętnych do współpracy w celu realizacji
zadań na rzecz lokalnej społeczności.

Wójt Gminy także zwróciła uwagę na fakt, że w nadchodzącym roku czeka wszystkich
duży zakres zadań do realizacji. Życzy, by Nowy Rok był łatwiejszy i spokojniejszy. Wiele
zgłaszanych tematów ja dziwi, np. tematy związane z odbiorami inwestycji. Każda umowa
powinna zawierać zapisy związane z serwisem pogwarancyjnym oraz zawierać zapisy  
o  zabezpieczeniu środków wykonawcy w realizację stwierdzonych usterek w przypadku
ich  niewykonania  przez  podmiot  realizujący  zadanie.  Uważa,  że  każde  zadanie
realizowane na terenie gminy powinno być wykonywane w sposób gospodarny.

Przewodniczący Rady Gminy Piotr  Paczesny z  okazji  Nowego Roku  złożył  wszystkim
obecnym na sali życzenia noworoczne. 
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Ad  6

Piotr Paczesny Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1530 dokonał zamknięcia
obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:                                                                                       Przewodniczący

Teresa Kozdroń – Kołacka                                                                Rady Gminy
                                                                                                                                   /-/Piotr Paczesny

Uwaga!

Załączniki dostępne w aktach biura rady.
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